
Protokół Nr XVI/2008
z obrad XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 30 kwietnia 2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XVI 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.
Radnych obecnych było 13. Radni nieobecni: Dariusz Stasiak i Piotr Huniewicz.
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 19.10. w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Przywidz za rok 2007 – referuje 

Wójt Gminy.
a) przedstawienie wniosku i opinii Komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Przywidz – referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej dot. absolutorium dla Wójta Gminy – przedstawia Przewodnicząca rady Gminy,
c) dyskusja,
d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz.

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami w zakresie nabycia, zbycia, 
obciążania, użyczania, oddawania w użytkowanie oraz ich wydzierżawienia lub najmu na 
czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.
2) wydzierżawienia na rzecz osoby fizycznej  lokalu użytkowego, stanowiącego własność 
Gminy Przywidz.
3) ustalenia wykazu miejscowości, w których pobiera się opłatę miejscową.
4) zasada korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z 
posiłków.
5) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Przywidzu za 2007 rok.
6) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 
2007 rok.
7) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 
2007 rok.
8) udzielenia pomocy rzeczowej oraz zawarcie umowy z Samorządem Województwa 
Pomorskiego.
9) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2008 rok.

7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zakończenie obrad.

Pani Krystyna Podgórska – zapytała czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.?
Wójt Gminy -  wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej oraz zawarcia umowy z Samorządem Powiatu Gdańskiego. W 
uzupełnieniu Pani Wójt dodała, że 24.04 br. odbyła się sesja Rady Powiatu Gdańskiego, na której 



podjęto decyzje o współfinansowaniu inwestycji pod nazwą „Budowa chodnika w ciągu drogi 
powiatowej Nr 1933 G Przywidz – Egiertowo w miejscowości Przywidz”. 
Radny Zdzisław Gackowski -  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wnioskował o przyjęcie do 
porządku obrad „wyjaśnienia komisji rewizyjnej dotyczącej zarzutów skierowanych przez p. 
Romualda Gizowskiego”.
Przewodnicząca Rady Gminy -   poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy.
Głosowanie
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w wniosek.
Pani Krystyna Podgórska -   zaproponowała , aby w punkcie 6.9 rozpatrywać projekt powyższej 
uchwały. Natomiast projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz  na 2008 rok 
przesunąć do punktu 6.10.
Następnie wniosek p.Gackowskiego – Informacja  z pracy komisji rewizyjnej odnośnie pisma p. 
Gizowskiego. Kto z radnych jest za  przyjęciem propozycji p.Gackowskiego do porządku obrad?
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w wniosek.
Pani Krystyna Podgórska -  wnioskowała o przyjęcie 2 projektów uchwał: tj. podjęcie uchwały w 
sprawie skargi złożonej przez p.Janusza Borkowskiego, ponieważ Wojewoda żąda od nas uchwały 
Rady i drugi projekt uchwały w sprawie skargi p. Lucjana Kotyńskiego. Czy radni wyrażają zgodę 
aby te 2 uchwały wprowadzić do porządku obrad?
Głosowanie:
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w wniosek.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła zmieniony porządek obrad, poczynając od punktu 

6.9.-  udzielenia pomocy rzeczowej oraz zawarcie umowy z Samorządem Powiatu Gdańskiego,
6.10. - zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2008 rok.
6.11. - w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy.
6.12.- w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy.
7. Rozpatrzenie pisma p. Gizowskiego
8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
9. Wnioski i oświadczenia radnych.
10. Zakończenie obrad.

Poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad.
Przy 13 głosach, radni przyjęli w/w porządek obrad.

ad.2b. Pani Krystyna Podgórska – do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy nie wniesiono uwag, a 
zatem uważam, że protokół przyjmujemy. 
ad.3. Wójt Gminy – przedstawiła informację z działalności Wójta i realizacji podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym. ( w zał.).
Wójt Gminy – dodała, że „Mając na uwadze fakt, że obecna sesja odbywa się po przeprowadzeniu 
referendum, z satysfakcją informuję szanownych Państwa Radnych, że w wyniku Referendum 
zostałam zobowiązana do dalszego pełnienia funkcji.
Jestem przekonana, że wyniki głosowania w dużej mierze były oparte na przychylnej ocenie mojej 
pracy przez radę i mieszkańców Gminy.
Pozwólcie więc Państwo, że nie przedłużając słów wdzięczności, wyrażę przekonanie, że mogę 
liczyć na dalszą coraz lepszą współpracę w bieżącej działalności na rzecz Społeczności Gminy 
Przywidz. 

ad.4. Interpelacje radnych. 
1) Radny Andrzej Przybycień –   odniósł się do sprawozdania Wójta Gminy z działalności w 

okresie międzysesyjnym. Zarzucił, iż w sprawozdaniu Wójta mnóstwo jest szczegółów, 
mało istotnych spraw. Prosił aby radni otrzymywali sprawozdania na piśmie, gdyż w potoku 
szczegółów, trudno jest radnym się zorientować, które sprawy są istotne i ważne. 
Przypomniał, że za poprzedniego Wójta, radni otrzymywali pisemne sprawozdanie na kilka 
dni przed sesją. Wnioskował o pisemne sprawozdanie z działalności Wójta dla radnych.



1. Przewodnicząca Rady Gminy -    podziękowała za soczystą wypowiedź, jednakże proszę o 
zapoznanie się z terminem pojęcia „interpelacje”.
Innych spraw nie zgłoszono.

W tym momencie Pani Krystyna Podgórska przywitała przedstawicieli Rady Powiatu: Pana 
Przewodniczącego Zygmunta Rzanieckiego i Pana Romana Chylewskiego – Wicestarostę. 

ad.5. Rozpatrzenie  sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 2007r..
Wójt Gminy – przedstawiła Stanowisko Wójta w sprawie wykonania budżetu Gminy Przywidz za 
2007 rok ( w zał.)
Wójt Gminy i Skarbnik Gminy zaprezentowały najistotniejsze zadania w roku 2007.( w zał.)

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Zdzisław Gackowski -  przedstawił wniosek i 
opinię komisji w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz. ( w zał.)
b) Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała uchwałę Nr 070/g259/A/III/08 składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 18.04.2008r. w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej dot. absolutorium dla Wójta Gminy. ( w zał.)

c) dyskusja
1) Radny Andrzej Przybycień – opinia komisji rewizyjnej podobna jest do opinii z roku 
ubiegłego. Różnią się tylko liczbami. W ubr. po wyborach był krótki okres działania 
komisji, więc nie kwestionowałem opinii do sprawozdania z wykonania budżetu. Tym 
razem, kiedy minął pełen rok budżetowy odwołał się do opinii RIO – przytoczył akapit 
przedostatni z opinii „ Skład orzekający zwraca jednakże uwagę,  że Komisja Rewizyjna 
ocenę wykonania budżetu powinna oprzeć nie tylko na przedłożonym jej przez Wójta 
Gminy sprawozdaniu, ale również na ustaleniach wynikających  z przeprowadzonych 
kontroli własnych jak i instytucji zewnętrznych oraz dokumentach źródłowych.” 
W związku z tym zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej– jaki był plan pracy 
komisji rewizyjnej za ubr. ? Jakich kontroli komisja dokonała? Jakie jednostki organizacyjne 
sprawdzała?
2) Wójt Gminy -  odnośnie protokółu, o którym wspominał p. radny, przypomniała, że 
członkowie komisji rewizyjnej kilkakrotnie byli na szkoleniach organizowanych przez RIO. 
Mają wzory protokołów, na których komisja ma bazować. Natomiast  co do kontroli, 
komisja rewizyjna nie wspomniała wcześniej, że zapoznała się z kontrolami. Osobiście 
zapoznałam Przewodniczącego komisji z protokołem kontroli. Jak Państwo pamiętacie w 
ubr. mieliśmy 3 miesięczną kontrolę NIK-u z całokształtu budżetu za 2006 rok. Kontrola 
wypadła pomyślnie dla naszej gminy. Ponadto mieliśmy 4 kontrole z Urzędu Skarbowego, o 
których również został poinformowany p. Przewodniczący. W czasie pisania protokółu 
spotkaliśmy się kilkakrotnie. Przypomniała, że w momencie kiedy Pan A. Przybycień był 
Przewodniczącym rady Gminy nigdy komisja nie miała planu kontroli i robiła to co chciała. 
3) Pan Zdzisław Gackowski -   - Komisja zebrała się kilka razy, analizując skargę p. 
Gizowskiego i przy tej okazji  kontrolowano dokumenty odnośnie przetargów, odnośnie 
zatrudniania firm i udzielono nam szereg wyjaśnień w zakresie jakichkolwiek wątpliwości. 
Na temat budżetu zażądaliśmy wyjaśnień w pozycjach, które budziły nasze wątpliwości. 
Uzyskaliśmy pozytywne wyjaśnienia od p. Wójt, które komisję zadowoliły. 
Przewodnicząca Rady Gminy -    w uzupełnieniu do wypowiedzi p.Wójt , dodała, że 
komisja była przeszkolona w całym składzie i doskonale orientuje się w swoich prawach i 
obowiązkach. 
Radny Andrzej Przybycień -  nie twierdziłem, że komisja rewizyjna nie dokonała żadnej 
kontroli. Twierdziłem, że nie ma tego śladu w opinii. Poza tym pytałem o plan pracy komisji 
rewizyjnej. Pani Wójt powiedziała, że nie było planu pracy komisji rewizyjnej, czy Pan to 
potwierdza?
Przewodnicząca Rady Gminy – plany pracy Rada Gminy zatwierdzała, w tym także komisji 
rewizyjnej.
Radny Andrzej Przybycień – dodał, że nie jest usatysfakcjonowany odpowiedzią , gdyż na 



pytanie skierowane do p. Gackowskiego, udzieliła p. Wójt, odpowiedzi p. Przewodniczącej 
są sprzeczne. Także, proszę to ocenić.
Wójt Gminy – w uzupełnieniu swojej wypowiedzi dodała, że  dotyczyło to ub. kadencji.
Radny Jerzy Jusiak -    opozycja twierdzi, że wszystko jest źle, ale kontrolowaliśmy GOK, 

GOPS, niekontrolowaliśmy tego sami, tylko oponenci dorzucali nam do tego „koszyczka”, co 
jeszcze może być źle. Praktycznie przez pól roku w Urzędzie były same kontrole: NIK, Urząd 
Skarbowy, RIO i oni nie znaleźli nieprawidłowości. To znaczy co, niekompetentni są? Do mnie 
mówiono, że szukam tam, gdzie nie trzeba. To ja się pytam, wskażcie mi miejsce, gdzie ja mam 
szukać? Nikt mi nie wskazał, gdzie ja mam szukać nieprawidłowości. Cały czas oponenci mówili, 
że w gminie się źle dzieje. Mało tego pierwsza skarga, która była odnośnie zastępcy wójta byłego, 
to twierdził, że tak jest. W drugiej skardze powiedziano, że wydaję mi się, że tak jest. Cały czas jest 
to na zasadzie, że” istnieje prawdopodobieństwo popełnienia przestępstwa” . Chciałbym, żeby 
któryś z oponentów wskazał mi, w którym miejscu są nieprawidłowości. Oponenci wygłaszają, że 
można by zrobić więcej wodociągów zamiast bulwaru, dobrze, skończy się kadencja i mieszkańcy 
mogą wybrać innego wójta, nie ma problemu. W tej chwili polityka wójta i Rady jest w kierunku 
turystyki, aby Przywidz był atrakcyjniejszy pod względem turystycznym. To mówiliśmy od samego 
początku. 
Radny Marian Sikora – ostatnio na posiedzeniu komisji zgłaszał, że przed referendum, w Suchej 
Hucie z p. Zbigniewem Elwart zauważyli, że przystanek jest źle zabetonowany, źle zakotwiczony. 
Po niedługim czasie dzisiaj zjawia się u mnie Policja, Pani Przewodnicząca mnie uprzedziła jak 
wróżka. Policja twierdzi, że przystanek w Suchej Hucie jest wywrócony i co ja na ten temat wiem. 
Bardzo ciekawe, jak gmina dba o nasze dobro. Prosiłem p.Wójt na posiedzeniu komisji 
gospodarczej o sprzątnięcie spod mojego płotu gruzu. Co zrobiliście, nic nie zrobiliście. To są niby 
szczegóły, ale są. 
Przewodnicząca Rady Gminy – zwróciła uwagę radnemu M. Sikorze, że w tym punkcie mówimy o 
budżecie gminy za 2007 rok. 
Radny Andrzej Przybycień -  gmina w tej chwili ma rekordowe zadłużenie w swej historii. Zanosi 
się na to, że będzie szybko rosło. Na to chciałem zwrócić uwagę p. Gackowskiemu i komisji 
rewizyjnej, że analizując wykonanie budżetu nie tylko patrzyła na wizualizację  i opinie Wójta a 
również zaangażowała się sama w kontrolę pod względem realizacji tego budżetu. Czy celowo i 
gospodarnie jest realizowany budżet. Jeśli zadłużenie wzrośnie do takiego stopnia, że gmina będzie 
miała problemy, to również Państwo jako statutowy organ tej Rady będziecie za to odpowiadać. 
Ponieważ Państwo w moim imieniu również kontrolujecie wójta i jednostki organizacyjne gminy. 
Radna Stanisława Holza -   odnośnie komisji gospodarczej i stwierdzenia, że wiata w Suchej Hucie 
nie jest postawiono rzetelnie. Mieszkańcy sami robili wylewkę, firma montowała wiatę i mimo 
wichur w styczniu i lutym wiata nie przewróciła się. Wczoraj wieczorem dowiedziałam się, że 
wiata jest przewrócona, mimo że tego dnia nie było wichury.
Przewodnicząca Rady Gminy – przypomniała, że w tym punkcie rozpatrujemy wykonanie 
sprawozdania z rok ubiegły. Prosiła, aby radni wypowiadali się w temacie. 
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy – wypowiedziała się na temat długu. Zadłużenie wynosi 
1.532.000 zł, co stanowi 12,3% ogólnych dochodów. Maksymalny wskaźnik zadłużenia  wynosi 
60%. Do tego bym nigdy nie dopuściła, aby gmina zadłużyła się maksymalnie. Wielokrotnie o tym 
mówiła. Nie bierzemy kredytu na wydatki bieżące, bo na to nikt nie może sobie pozwolić. 
Zadłużenie nasze przeznaczone jest na wydatki inwestycyjne. Jeśli Państwo nie chcą inwestować, 
nie chą powiększać majątku gminy, to nie będziemy zaciągać kredytu. 
Na tym dyskusję zakończono.
ad.5d) Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Przywidz za rok 2007. 
Następnie poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
Przy 11 głosach „za i 2 „przeciw”, Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała 
Nr XVI/146/2008)
Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 



Przywidz za rok 2007.
Radni przy 11 głosach 'za” i 2 „przeciw” przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XVI/147/2008)
Wójt Gminy -  podziękowała za zaufanie, zrozumienie i liczy na konstruktywną współpracę w 
dalszej kadencji.
Przewodnicząca Rady Gminy -  ogłosiła 15 minutową przerwę w obradach.
Po przerwie wznowiono obrady.
ad.6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami w zakresie nabycia, zbycia, obciążania,   
użyczania, oddawania w użytkowanie oraz ich wydzierżawienia lub najmu na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.
Wójt Gminy -  nastąpiła zmiana ustawy o gospodarce nieruchomościami i ustawy o 
samorządzie gminnym  tj. art.18, niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały. Projekt 
uchwały był szczegółowo omawiany na komisji gospodarczej. 
Pan Jerzy Jusiak – przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w uchwały. 
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za-11, 1- wstrzymujący i 1 – przeciw.
Pani Krystyna Podgórska -   stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XVI/ 148/2008).

2) w sprawie wydzierżawienia na rzecz osoby fizycznej lokalu użytkowego stanowiącego   
własność Gminy Przywidz. 
Wójt Gminy -    jest to lokal użytkowy położony na działce Nr 193 w Przywidzu.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.

3) Dyskusji nie było.
Przewodnicząca Rady Gminy   - poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za- 13 głosów.
W wyniku głosowania Rada powzięła w/w uchwałę jednogłośnie. ( w zał. uchwała Nr 
XVI/149/08)

4) w sprawie ustalenia wykazu miejscowości, w których pobiera się opłatę miejscową.   
Wójt Gminy – rozporządzenie Rady Ministrów weszło 15.01. br. w sprawie warunków, jakie 
powinna spełniać miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową. W związku z 
tym został przygotowany projekt  uchwały. 
Przewodniczący komisji społecznej -  powiedział, że powyższa uchwała otrzymała 
pozytywną opinie komisji. Jednocześnie komisja wnioskowała, aby  w § 1 dopisać punkt 9 – 
Pomlewo, z uwagi na lokalizację Koziego Grodu.
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie poprawkę komisji społecznej.
Za poprawką głosowało 12 radnych, przy 1 – wstrzymującym.
Następnie Przewodnicząca rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za – 12
wstrzymujące – 1
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XVI/150/08).

       5) w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z 
posiłków.
Wójt Gminy -  pod koniec 2007 roku nastąpiła zmiana ustawy o systemie oświaty, która 
mówi, że stołówki szkolne mogą świadczyć usługi nie tylko dla uczniów, ale również dla 
pracowników szkoły.  W związku z powyższym projekt tej uchwały był dwukrotnie 
analizowany  na posiedzeniu komisji, gdzie ustalono, że za korzystanie z jednego posiłku 
obiadowego w stołówce opłata wynosi dla uczniów – 2,50 zł brutto, dla pracowników 



szkoły: 6 zł brutto.
Radny Marian Sikora -  dlaczego jest taka różnica w opłatach dla uczniów – 2,50 zł a dla 
nauczycieli -6 zł .Uważa, że stawka dla nauczycieli jest za wysoka.
Skarbnik Gminy -  zgodnie z ustawą o systemie oświaty, dzieci płacą tylko za wsad do kotła. 
Natomiast dla nauczycieli jest 6 zł przy wsadzie do kotła 2,50 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy -   radni otrzymali kalkulację kosztów ze szkoły w Trzepowie 
i z Zespołu Szkół w Przywidzu. Zapoznano się również ze stawkami z gmin ościennych.
Pani   Skarbnik Gminy -  nie sądzi, że stawka jest za wysoka, gdyż kalkulacja była uczciwa i 
rzetelna.  Podała przykład gminy Kolbudy, gdzie opłata dla nauczycieli wynosi 6,50zł. 
Gmina Sierakowice ma stołówki sprywatyzowane i tam posiłek kosztuje 1.20 zł, a pełen 
obiad 3.50 zł.
Radny Andrzej Przybycień -  jak to technicznie będzie wyglądać, gdzie należy uiszczać 
opłaty?
Skarbnik Gminy -   wpłaty będą dokonywane do banku. Technicznie sprawę uzgodnimy z 
osobą, która to prowadzi. 
Opinia komisji była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto z Państwa radnych jest za przyjęciem powyższej 
uchwały?
za- 11, wstrzymujące – 1, przeciw – 1.
W wyniku głosowania  Rada przyjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr XVI/151/2008 w zał.)
6) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Przywidzu za 2007 rok. 
Pan Jerzy Jusiak -  przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w uchwały.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za-12, wstrzymujące – 1.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
XVI/ 152/08).
7) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Przywidzu za 2007 rok. 
Pan Jerzy Jusiak -  przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w uchwały.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za-13
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr XVI/ 153/08).
8) w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w 
Przywidzu za 2007 rok.
Pan Jerzy Jusiak -  przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w uchwały.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za-10, wstrzymujące - 3
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada  przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
XVI/ 154/08).
9) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej oraz zawarcia umowy z Samorządem 
Województwa Pomorskiego.
Skarbnik Gminy – przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. Gmina  Przywidz posiada 
komplet dokumentacji projektowo-kosztorysowej na kontynuację zadania inwestycyjnego 
„Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 221 w Przywidzu”., planowanego do 
realizacji przez Samorząd Województwa w 2008 roku. Aby przekazać w/w dokumentację 
należy zgodnie z ustawą o finansach publicznych podjąć uchwałę.
Uwag radni nie zgłosili.



Opinia komisji gospodarczej i społecznej była pozytywna do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za-13.
W wyniku głosowania Rada przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XVI/155/08)
10) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej oraz zawarcia umowy z Samorządem Powiatu 
Gdańskiego.
Pani Skarbnik Gminy – W związku z przyjęciem w budżecie Samorządu Powiatu dotacji dla 
Gminy Przywidz w kwocie 50 tys. zł i przekazania Gminie do realizacji budowe chodnika w 
ciągu drogi powiatowej w kierunku Egiertowa, oraz ujęciem w budżecie Gminy planu 
wydatków w wysokości 50 tys. zł z przeznaczeniem na budowę chodnika w Przywidzu oraz 
na wykonanie dokumentacji za 10 tys. zł, występuje konieczność podjęcia niniejszej 
uchwały.
Radny Andrzej Przybycień -  zwrócił uwagę, że chodnik w kierunku ul. Jesionowej i 
chodnik w kierunku Egiertowa nie jest naszą własnością. My dokładamy do inwestycji, 
które należą do Województwa czy Powiatu. Oczywiście mobilizując ich, aby robili chodniki 
w Przywidzu. Czy w innych gminach też tak wykonują chodniki? Różnie to na pewno 
wygląda. Również ja też głosuję za tym aby część pieniędzy im dać, ale musimy sobie 
powiedzieć, że to jest kosztem naszych gminnych inwestycji. Powinniśmy wywrzeć większy 
nacisk na Wojewodę czy Powiat, aby robili to, co do nich należy.
Wójt Gminy – wyjasnię stanowisko radnego, który chyba mylnie wprowadza w błąd 
wszystkich. Dodała, że na dzień dzisiejszy w powiecie Pan Starosta nie zgadza się na 
realizacje budowy chodnika, bez udziału gminy. Jeśli chodzi o Urząd Wojewódzki  i Urząd 
Marszałkowski, to nie są w ogóle zainteresowani realizacją budowy chodnika. Dzięki moim 
usilnym staraniom udało się zrealizować 3 etapy budowy chodnika  w Przywidzu. Należy 
się cieszyć z faktu współpracy a nie je  podważać.
Przewodnicząca Rady Gminy -  radny A. Przybycień nie podważa, ma również na uwadze 
bezpieczeństwo dzieci i jest to również prośba społeczna. 
Radny Andrzej Przybycień – podziękował Przewodniczącej, nie podważa zadania i głosuje 
za tym, a tylko naświetlił problem.
Innych uwag nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Za – 13
W wyniku głosowania Rada powzięła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XVI/156/08)
11. w sprawie zmiany budżetu gminy Przywidz na 2008 rok.
Pani Skarbnik Gminy -   uzasadniła  dokonanie zmian w budżecie na 2008 rok. 
Pytań radni nie zgłosili.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za-12  ,  wstrzymujące – 1
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w 
zał. uchwała Nr XVI/157/08)
11) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy -  projekt powyższej 
uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca rady Gminy. Dodała, że jest to 
skarga Pana Janusza Borkowskiego na działalność Wójta.
Radny Andzrej Przybycień – nie zgadzam się z tym, że skarga całkowicie jest bezzasadna. 
Skarga była w pełni bezzasadna dopiero gdy   Pani Wójt dała drugą odpowiedź, która była 
satysfakcjonująca. Gdyby była od razu ta druga odpowiedź, to nie byłoby skargi. Nie 
zgadzam się z tym, nie było mowy o tym na komisji.
Przewodnicząca Rady Gminy -  ma Pan prawo się nie zgadzać. Kto z Państwa radnych jest 
za przyjęciem w/w uchwały?
za- 9, wstrzymujące – 2, przeciw – 2
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 



XVI/158/08).
12) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy -  odczytała Przewodnicząca 
Rada Gminy. Jest to skarga wniesiona przez p. Lucjana Kotyńskiego.
Poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za- 10, wstrzymujące – 1, przeciw – 2.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XVI/159/08). Uchwałę otrzyma skarżący i Wojewoda.
ad.7. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odnośnie pisma p. 
Gizowskiego. - przedstawił p. Zdzisław Gackowski- przewodniczący komisji rewizyjnej 
( w zał.) .

ad.8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty-  poruszył sprawę umowy z p. Wójt dotyczącą 
przesunięcia środków  na sołectwo Kozia Góra.  W zamian sołectwo Stara Huta miało 
otrzymać w tym roku większą pulę pieniędzy. Przypominając o tej sprawie, p. Wójt jakby 
amnezję miała, nie przypominając sobie rozmowy. Zwrócił się o środki do p. sołtysa z 
Koziej Góry, który nie wiedział o fakcie. 

2) Przysłuchując się zmianom w budżecie, to w budżecie na 2007 rok środki na inwestycje 
wyniosły 270 tys. zł  a pożyczki wyniosły ok. 600 tys. zł. Czy to nie jest błąd czeski?
3) jakim obciążeniem zakończy się kadencja w 2010 roku?

3) Jakie są ustalenia co do obiektu w Klonowie Górnym?
4) Wójt Gminy – nikt nie wie jakie będzie zadłużenie Gminy na koniec kadencji. To wszystko 

zależy od tego jak będziemy aplikować, jak wnioski będą realizowane i za ile sprzedamy 
część nieruchomości gminy.

5) Pan Zbigniew Deja – mieszkaniec Przywidza- wypowiedział się w sprawie chodnika w 
kierunku osiedla 700-lecia. To ja byłem tym inicjatorem, który wystąpił do Powiatu w 
sprawie budowy chodnika. Przy efektywnej pomocy radnego p. Etmańskiego udało się 
pozyskać z Powiatu 50 tys. zł na chodnika. Czy gmina tyle samo środków dołoży do tej 
budowy? 2) W komisji rewizyjnej zasiada p. J. Jerzy Jusiak, który jest przewodniczącym 
komisji gospodarczej. O ile pamiętam, tak nie może być. 3) Gdzie przeznaczono środki 
zaoszczędzone z odśnieżania?

6) Wójt Gminy – jestem zdziwiona informacją, że Pan był inicjatorem budowy chodnika. Jeśli 
chodzi o p. radnego powiatowego, to był na tyle  zainteresowany, że nawet nie wiedział, iż 
gmina zrobiła dokumentacje tego chodnika. W ubr. pana Starostę poprosił o dokumentację, 
w momencie gdy wystąpiłam wcześniej z pismem, prosząc o dofinansowanie działań. 
Cieszmy się z tego, że Starostwo chce partycypować w tej kadencji w budowie chodnika. 
Dzięki temu w przeciągu dwóch a może 3 lat zrealizować wspólne zadanie. 

7) Przewodnicząca Rady Gminy – dotyczy pytania o przewodniczącego komisji gospodarczej i 
członka komisji rewizyjnej. Nie ma powodów o niepokój w tej materii. Przewodniczącym 
komisji rewizyjnej jest Pan Gackowski, a zastępcą jest p. Huniewicz Piotr. Pan Jusiak w 
komisji rewizyjnej jest szeregowym członkiem i ma do tego prawo, gdyż każdy radny może 
uczestniczyć w 2 komisjach.. Nie ma przeciw wskazań ustawowych.

8) Radny Marian Sikora – Pani Wójt, kiedy pracownicy Urzędu Gminy usuną spod mojego 
płotu ten gruz? Czy w ogóle zostanie to usunięte?

9) Wójt Gminy – każdy z Państwa wie, że wokół swojej posesji właściciel musi utrzymywać 
ład i porządek. Tego gruzu jest niewiele, może tylko reklamówka . Zabierzemy ten gruz, 
kiedy skończymy wszystkie prace na tej ulicy.

10) Radny Marian Sikora – gdybym ja ten gruz tam wyrzucił, to bym go usunął. Zrobili to 
gminni pracownicy. Ja ten gruz chcę mieć usunięty. 

11) Pan Wiesław Spisak – wczoraj był na posiedzeniu komisji i Pani Wójt obiecała, że na różne 
pytania będzie odpowiadała w biuletynie.
Dlaczego nie mamy specjalistów do spraw pozyskania środków unijnych, urbanistów? Ile 



pożyczona złotówka wygenerowała złotówek wspólnych?
12) Wójt Gminy – troskę o pracownikach Urzędu, proszę pozostawić kierownikowi Urzędu. 

Jeśli chodzi o aplikowanie środków , to do I połowy 2008 roku nie było możliwości 
aplikowania środków w RPO. Dopiero teraz będziemy mogli aplikować na jesieni do 
PROW. Było spotkanie z pracownikami Urzędu Marszałkowskiego i osoby najbardziej 
zainteresowane, na tym spotkaniu nie były. Przypomniała, że pomorskie jest w subregionie 
metropolitarnym , gdzie jeszcze nie było aplikacji. Pierwsze pojawiają się maj/czerwiec a 
następne na jesieni – ochrona środowiska.

13) Pan Halmann- mieszkaniec Jodłowna – poruszył problem pojemników na śmieci. Część 
mieszkańców zrezygnowała z nich. Wieś Jodłowno jest zaśmiecona.. Zająć się tą sprawą. 
Sugerował, żeby ci co biorą zapomogę, odrobili to pracą np. posprzątać swoja miejscowość. 
2) poruszył problem chipowania psów. Miały być szczepione psy i jednocześnie 
zaczipowane. Nie wykonano tego. Psy biegają i brudzą drogę, chodniki, trawniki. 

14) Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy w Urzędzie mamy harmonogram kontroli. Często się 
zdarza, że tutaj na sali głos zabierają osoby, które nie wywożą własnego szamba, czy śmieci, 
a maja zarzuty do gminy. . Już w niedługim czasie gmina z tym problemem powinna się 
uporać. Sołtysi będą poinformowani o terminach kontroli. 

15) Radna Krystyna Dey – przypomniała, że Gmina nie jest prywatnym folwarkiem nikogo z 
nas. Budynek po byłej mleczarni znajduje się na terenie naszego sołectwa, ale to nie znaczy, 
że jest naszą własnością. Poruszyła problem na forum Rady, aby każdy przedstawił swoja 
koncepcje. Budynek został przejęty aktem notarialnym od kilku miesięcy. O incjatywie 
utworzenia Stowarzyszenia przez p. Spisaka, słyszymy od dawna. Polecił mi Pan 
skontaktować się z p. A. Steege, rozmawiałam i p. Steege mówi, że udziału w stworzeniu 
Stowarzyszenia  nie będzie brał. Miesiące mijają,  budynek niszczeje. Pytałam Pana wczoraj 
o to, na jakim etapie jest sprawa utworzenia Stowarzyszenia. Odpowiedział Pan, że na etapie 
pobrania dokumentów. To, że budynek znajduje się na terenie naszego sołectwa, to nie 
stanowi o tym, że jest naszą własnością. Być może trzeba zrobić zebranie sołeckie i 
zadecydować, co z tym zrobić. Pozostawienie budynku w zawieszeniu, pod hasłem 
stworzenia  stowarzyszenia nie rozwiązuje problemu. Dlatego też ,powinna cała Rada 
wypowiedzieć się w tej kwestii i powinniśmy wybrać najlepszą propozycję. Komisja 
społeczna zajmie się tym problemem.

16) Pani Skarbnik – wypowiedziała się w kwestii wydatków majątkowych za 2007 rok. Na 
wydatki majątkowe składają się wydatki inwestycyjne, które ponosi się sukcesywnie i 
wydatki związane z zakupami inwestycyjnymi. W ubr. wydatki inwestycyjne wyniosły 
1.700.000 zł, natomiast zaciągnięto kredyt w wysokości 530 tys. zl. Nie zaciągamy kredytu 
na wydatki bieżące. 

ad.8. Wnioski  i oświadczenia radnych.
Radna Stanisława Holza – wracając z posiedzenia komisji gospodarczej, sprawdzała wiatę i 
stwierdziła, że wiata jest dobrze zamontowana. Jest sołtysem trzecią kadencję i nie oskarża nikogo 
o przewrócenie wiaty. Od tego są odpowiednie organa. Słyszy się o kłótniach we wsiach. Proszę 
przyjechać do Suchej Huty, wieś jest wysprzątana, wiaty są pomalowane, zakupiłam kwiatki we 
własnym zakresie. Trzeba od siebie zacząć, bo jaki gospodarz taka i wieś.
Rozległy si ę oklaski.
Pani Krystyna Dey – przed sesją  prosiła o wyłączenie komórek.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady XVI zwyczajnej sesji, dziękując wszystkim 
za przybycie.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 



 


